Které/která ze souvětí nedává/nedávají smysl? Dokážete z jeho podoby vyvodit, proč nedává/nedávají smysl?

a) Jakmile budeme vše vědět, zatelefonujeme vám.
b) Až budeme vše vědět, zatelefonujeme vám.
c) Než budeme všechno vědět, zatelefonujeme vám. (VYSVĚTLENÍ: NEMÁ SMYSL TELEFONOVAT PŘED ZÍSKÁNÍM INFORMACÍ)
d) Poté, co budeme všechno vědět, zatelefonujeme vám.
e) Hned jak budeme všechno vědět, zatelefonujeme vám.


a) Zatímco vy odpočíváte, my jsme vše dokončili.
b) Když jste vy odpočívali, my jsme vše dokončili.
c) Jakmile vy odpočíváte, my jsme vše dokončili.
d) Hned když vy odpočíváte, my jsme vše dokončili.
(VYSVĚTLENÍ: SPOJOVACÍ VÝRAZY jakmile A hned když VYJADŘUJÍ RYCHLÝ SLED DĚJŮ, KDY DĚJ DĚJ VĚTY VEDLEJŠÍ PŘEDCHÁZÍ DĚJI VĚTY ŘÍDÍCÍ NEBO SE V URČITÉM MOMENTU SETKÁVAJÍ. NENÍ TEDY MOŽNÉ, ABY VE VĚTĚ VEDLEJŠÍ BYL GRAMATICKÝ ČAS VYJADŘUJÍCÍ POZDĚJŠÍ DĚJ NEŽ TEN, KTERÝ VYJADŘUJE ČAS VE VĚTĚ ŘÍDÍCÍ)

a) Můžeme odejít, až se rodiče vrátí.
b) Můžeme odejít poté, kdy se rodiče vrátí.
c) Můžeme odejít, jakmile se rodiče vrátí.
d) Můžeme odejít, zatímco se rodiče vrátí.
[bookmark: _GoBack](VYSVĚTLENÍ: SPOJKA zatímco JAKO PODŘADICÍ MÁ ČASOVÝ VÝZNAM, VYJADŘUJE DĚJ PROBÍHAJÍCÍ SOUBĚŽNĚ S DĚJEM VĚTY ŘÍDÍCÍ. V OBOU VĚTÁCH JE VŠAK SLOVESO DOKONAVÉ, KTERÉ NEVYJADŘUJE PRŮBĚŽNÝ DĚJ)
e) Můžeme odejít, hned jak se rodiče vrátí.
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